
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu üheksanda istungi

P R O T O K O L L

Kuldres 10. aprill 2018 nr 9

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.15

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed Rando Treimuth ja Aivo Värton.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Kersti Käis, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
majandusnõunik Rain Ruusa, kantselei peaspetsialist Tiina Vares ja pearaamatupidaja Eve Sikk.

Margus Klaar: Päevakorra muutmiseks on teinud ettepaneku Raivo Vallner.  Raivo ettepanek on 
jätta päevakorrast välja päevakorrapunkt 2 „Antsla Vallavalitsuse ülesannete delegeerimine”.

Raivo Vallner: Tutvusin Antsla vallavalitsuse poolt esitatud määruse eelnõuga, mis käsitleb 
volikogu ülesannete osalist delegeerimist vallavalitsusele. Silma jäid mõningad aspektid. Puudutab
see Antsla Vallavolikogu määruse paragrahvi 1 punkti 15 planeerimisseadus. Tundub, et kõik 
planeerimisseaduses ettenähtud ülesanded soovitakse delegeerida vallavalitsusele. Seaduse 
kohaselt ei tohi kõiki ülesandeid vallavalitsusele delegeerida, kuna mitmed ülesanded on antud 
volikogu ainupädevusse. 
Kinnisasja sundvõõrandamise seadus. Kohalik omavalitsusüksus esitab sundvõõrandamise taotluse
valdkonna eest vastutavale ministrile, välja arvatud käesoleva seaduse § 121 lõikes 1 sätestatud 
juhul. 
KOKS § 22 lõike 1 punkti 30 kohaselt on sundvõõrandamise taotluse esitamine volikogu 
ainupädevuses
Sama puudutab Maakatastriseadust. 

Kuna volikogu määruse eelnõu on vastuolus kehtiva õigusega teen ettepaneku eelnõu arvata välja 
menetlusest ja tagastada vallavalitsusele eelnõus sisalduvate puuduste kõrvaldamiseks.

Kersti Käis: Eelnõust on kindlasti välja jäetud kõik volikogu ainupädevusse kuuluvad õigusaktid.  
Kui korralikult eelnõud lugeda, siis siin on selgelt öeldud, et delegeerida üksusele ja 
omavalitsusorganile mõeldud ülesanded. Määrus on kehtestatud KOKS-i §22 lõike 2 alusel. 

Volikogu esimees Margus Klaar pani hääletusele Raivo Vallneri ettepaneku, jätta päevakorrast 
välja päevakorrapunkt 2 „Antsla Vallavalitsuse ülesannete delegeerimine”.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 9 volikogu liiget.

Istungi juhataja pani hääletusele 11. punktilise päevakorra, samal kujul nagu see volikogu 
liikmetele saadeti. 
Poolt hääletas 10 volikogu liige, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 



Päevakord:

1. Antsla valla põhimäärus II lugemine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Tiina Vares, kantselei peaspetsialist

2. Antsla Vallavalitsuse ülesannete delegeerimine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Loa andmine kinnisasja omandamiseks (Leese)
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

4. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale (Mähkli)
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

5. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale (Karjasoo)
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

6. Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

7. Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine
Ettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

8. Antsla Vallavolikogu 01.11.2017. a otsuse nr 8 „Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni 
moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine” muutmine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

9. Loa andmine rahaliste kohustuste võtmiseks
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

10. Antsla valla noortevolikogu põhimäärus vastuvõtmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

11. Informatsioon

1. Antsla valla põhimäärus II lugemine

Ettekandega esines kantselei peaspetsialist Tiina Vares. 
Eelmisel volikogu istungil arutasime kõik ettepanekud põhjalikult läbi, hääletasime läbi.
Parandusettepanekud kõik on sisse viidud. 

Volikogu liikmetel ettekandjatele küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla põhimäärus”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla põhimäärus” määrusena nr 12.



2. Antsla Vallavalitsuse ülesannete delegeerimine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis. 
Eelnõuga delegeeritakse vallavalitsusele kõik need ülesanded, mis ei ole volikogu ainupädevuses.  
Ülesanded, kus seadusandja näeb ette, et nende täitjaks on kohaliku omavalitsuse üksus või 
kohaliku omavalitsuse organ.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis arutati delegeerimise eelnõud. Juhin
volikogu liikmete tähelepanu sellele, et määruse eelnõu on kehtestatud KOKS-i § 22 lõike 2 alusel.
KOKS-i § 22 lõige 1 loetleb üles volikogu ainupädevusse kuuluvad ülesanded, neid 
vallavalitsusele delegeerida ei saa.
Delegeerime vallavalitsusele need ülesanded, mis eelkõige nõuavad Antsla Vallavalitsuse ja Antsla
Vallavalitsuse ametnike ja töötajate tööülesannete täitmist. 
Komisjoni koosolekul küsis Veiko Haugas, kas volikogu ei võta liigset riski, kui ametnikud midagi
valesti teevad või seadust rikuvad. 
Merike Prätz: Arvan, et meil on põhjust Antsla Vallavalitsust ja vallavalitsuse töötajaid usaldada, et
nad tunnevad seadust. Delegeerimine aitab vallavalitsuse töötajatel täita õigeaegselt oma 
tööülesandeid. 

K.-Oudekki Loone: Kui vallavalitsusele delegeeritakse ühistranspordiseaduse (ÜTS) § 13 lõike 1 
punktides 2–14 ja lõikes 2 sätestatud ülesanded (korraldab elanike liikumisvajaduse uuringuid, et 
selgitada välja nõudlus ühistranspordi järele ning eri liiki vedude korraldamise otstarbekus ja 
võimalused), kas see tähendab, et volikogule ei jää enam õigust neid uuringuid teha või õigus 
jätkuvalt jääb, kui volikogu liikmed peavad seda vajalikuks?
Margus Klaar: Volikogule jääb jätkuvalt õigus uuringuid läbi viia.

Margus Klaar: Airi Hallik-Konnula on esitanud järgmised ettepanekud:
1) Arvata delegeeritavate ülesannete seast välja Ehitusseadustiku § 104-113 (Ehitis avalikus 

veekogus).
2) Arvata delegeeritavate ülesannete seast välja Maapõueseadus tervikuna.
3) Arvata delegeeritavate ülesannete seast välja Maakatastri seaduses sätestatud 

katastriüksuse sihtotstarbe määramine planeerimisseaduse alusel (§ 18 lg 6) kuni Antsla 
valla uue üldplaneeringu kinnitamiseni. Antud punkt eeldab üldplaneeringu olemasolu, 
kuid endise Urvaste valla osas on see poolik ja aegunud.

4) Võimaldada volikogu liikmetel tutvuda delegeeritud ülesannete põhjal koostatud 
vallavalitsuse eelnõudega ENNE nende vastuvõtmist vallavalitsuse istungil (v.a eelnõud, 
mis sisaldavad kaitstavaid isikuandmeid).

Maapõueseadus on juba tervikuna määruse eelnõust välja võetud. 

K.-Oudekki Loone: Teen ettepaneku hääletada Airi Hallik-Konnula ettepanekud ühekaupa läbi. 
Volikogu esimees pani K.-Oudekki Loone ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 9 volikogu liiget.

Airi Hallik-Konnula: Tahan teada, missugune on vallavalitsuse seisukoht, enne kui saan teada 
volikogu liikmete seisukoha.
Rain Ruusa: Ehitusseadustiku §104-113 puudutab ehitisi avalikes veekogudes. Üle 60 m² ehitiste, 
rajatiste puhul on vajalik ehitusluba, menetlemine 30 päeva. Alla 60 m² ehitiste, rajatiste puhul on 
vajalik ehitisteatis, menetlemisaeg on 10 päeva. Menetlemisajad on lühikesed.

Raivo Vallner: § 1 lõike 1 punkt 1 ehitusseadustik on lahti kirjutamata, millised paragrahvid  või 
punktid sellest seadustikust delegeeritakse, millised mitte. 



Kersti Käis: Kui seaduses on öeldud, et kohaliku omavalitsuse üksus või organ, siis seda 
delegeeritakse. Kuna meie seadused muutuvad väga kiiresti, siis ei ole mõtekas täpsustada 
paragrahve, vastasel juhul tuleb hiljem jälle määrust muutma hakata. 

Raivo Vallner: Sama paragrahvi lõike 1 punktides 2 ja kolm on paragrahvid välja kirjutatud: 
2) ehitusseadustiku ja planeerimisseaduse rakendamise seaduse § 27 lõigetes 1 ja 4 ning § 29 
lõigetes 4, 7 ja 8 sätestatud ülesanded;
3) huvikooli seaduse § 6 lõigetes 1 ja 3, § 7 lõikes 2, § 9 lõikes 5, § 10 lõigetes 4–6, § 11 lõikes 1, 
§ 13 lõikes 1, § 14 lõikes 2, § 14 lõike 3 punktis 8, § 15 lõikes 1, § 17 lõikes 1 ning § 22 lõikes 2 
sätestatud ülesanded;
Eelnõus on vasturääkivusi.

Kersti Käis: Seal kus on taga paragrahvid, on põhjus selles, et seaduse järgi on veel tegevusi, mida 
vallavalitsusele ära ei delegeerita. 

Airi Hallik-Konnula:  Mitte delegeerida ülesandeid ennem kui on olemas uus ühine üldplaneering. 
Avo Kirsbaum: 2018. a lõpus algatatakse uus üldplaneering, seni kehtivad olemasolevad 
üldplaneeringud (Antsla ja Urvaste).
Kurmet Müürsepp: Praegu kehtiv Urvaste valla üldplaneering ei luba ka ehitada ilma ehitusloata, 
muuta maade sihtotstarvet jne. Kui on tarvis midagi ehitada, siis enne midagi teha ei saa, kui on 
koostatud detailplaneering. 

Merike Prätz: Delegeerimine on vajalik sellepärast, et ametnikud ja töötajad saaksid oma 
igapäevast tööd teha. Et nad ei peaks iga väiksema pisiasja pärast volikogu nõusolekut küsima. 

K.-Oudekki Loone: Millised on need uued seadused mida varem ei ole delegeeritud?

Vallasekretär loetles uued seadused (Hajaasustus, Noorsootöö seadus, Korrakaitseseadus, 
Koolieelse lasteasutuse seadus, Kaubandustegevuse seadus).

Margus Klaar: Läheme eelnõu ettepanekute juurde tagasi ja paneme Airi Hallik-Konnula 
ettepanekud hääletusele.

Airi Hallik-Konnula: Soovin enne hääletust 5 minutilist vaheaega.

Vaheaeg 15.42-15.47

Volikogu esimees pani hääletusele Airi Hallik-Konnula ettepanekud, kust on välja võetud 
Maapõueseadus

1. Arvata delegeeritavate ülesannete seast välja Ehitusseadustiku § 104-113 (Ehitis avalikus
veekogus).
2. Arvata delegeeritavate ülesannete seast välja Maakatastri seaduses sätestatud 
katastriüksuse sihtotstarbe määramine planeerimisseaduse alusel (§ 18 lg 6) kuni Antsla 
valla uue üldplaneeringu kinnitamiseni. Antud punkt eeldab üldplaneeringu olemasolu, 
kuid endise Urvaste valla osas on see poolik ja aegunud.
3. Võimaldada volikogu liikmetel tutvuda delegeeritud ülesannete põhjal koostatud 
vallavalitsuse eelnõudega ENNE nende vastuvõtmist vallavalitsuse istungil (v.a eelnõud, 
mis sisaldavad kaitstavaid isikuandmeid).

Poolt hääletas 5 volikogu liiget, vastu 9 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 



Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse ülesannete 
delegeerimine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liiget. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse ülesannete delegeerimine” 
määrusena nr 13.

3. Loa andmine kinnisasja omandamiseks (Leese)

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 
Eelnõu koostamisel on aluseks võetud Kinnisasja omandamise kitsendamise seadus.
Otsuse eelnõu eesmärk on tagada põllumaa sihipärane ja jätkusuutlik majandamine. 
Leese ja Leese-Aadu kinnistutel ei ole piiranguid julgeoleku kaalutlustest lähtuvalt. Leese Mahe 
OÜ on registreeritud äriregistris 21.02.2018. a ning firma asukoha aadressiks on Kollino küla 
Leese-Aadu. Leese Mahe OÜ ei ole varem tegelenud põllumajandustoodete tootmisega ega metsa 
majandamisega metsaseaduse mõistes. Tegevuskava kohaselt soovib Leese Mahe OÜ tegeleda 
mahepõllumajanduslike põllumajandussaaduste tootmisega ja turustamisega.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku lubada Leese Mahe OÜ-l omandada kinnisasjad Leese ja 
Leese-Aadu.

Raivo Vallner: Kuna tegemist on uue firmaga, siis kas olete tutvunud Leese Mahe OÜ 
põhimäärusega? Kui loa anname, siis peab olema selge, et ta läheb kindlal eesmärgil.
Ester Hommik: Firma on lisanud lühikese tegevuskava. 
Raivo Vallner: Edaspidi palun tuua volikogule tutvumiseks kõik eelnõud puudutavad dokumendid,
mille alusel volikogu liikmed saaksid võtta seisukoha. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks” otsusena nr 46.

4.  Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale (Mähkli)

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 
Eesti Lairiba Arenduse Sihtasutus tellis Kirjanurk OÜ-lt mikrotorustiku paigaldamiseks 
tööprojekti. 
Peatrass kulgeb mööda riigiteid, aga läbib ka Antsla valla omandis olevaid kinnistuid, mis on 
eelnõus ära märgitud. (Mähkli tee T3, Mähkli tee T4, Keskuse Haabsaare küla, Tsooru Rahvamaja,
Tsooru park, Kaunismäe tee T2 Savilöövi küla ja Savilöövi Tsooru küla).

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine 
munitsipaalmaale” (Mähkli).
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale” 
otsusena nr 47.



5.  Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale (Karjasoo)

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 
Empower AS koostas Elektrilevi OÜ tellimusel „Lõuna-Eesti Hooldekeskus AS Posti tn 12 
kinnistu liitumine elektrivõrguga, Antsla linn, Antsla Vald, Võru maakond” tööprojekti. 
Projekteeritud tööde käigus on planeeritud välja vahetada osaliselt Lennu alajaama ja Posti 
alajaama vaheline õhuliin ja paigaldada maakaabel. Projekteeritud on õhuliini ja elektripostide 
eemaldamine erakruntidelt.
Ehitusseadustikust tulenevalt ei taotleta alla 35 kv liini puhul projekteerimistingimusi ega 
ehitusluba. Olema peavad maaomanike nõusolekud. Projekt näeb ette erakruntidelt liini 
eemaldamise ja  avalikult kasutatava tee maale ümber tõstmise. Vallale ei kaasne teadaolevaid 
kulusid liini ümbertõstmisega.
Anda nõusolek isikliku kasutusõigusega koormamiseks Elektrilevi OÜ kasuks Antsla vallale 
kuuluvatele kinnistutele - Karjasoo-Puhkeala, Posti tn J10, Posti tn 12, Posti tn T4, Posti tn 13, 
Posti tn T3, Pargi tn, Posti tn T2, Võitu tn ja Posti tn T1.

Veiko Haugas: Kes selle eest tasub?
Ester Hommik: Servituudi seadmise eest tasub taotleja. Vallavalitsuselt taotleb servituudi seadmist
Elektrilevi OÜ.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine 
munitsipaalmaale” (Karjasoo).
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale” 
otsusena nr 48.

6. Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Vastavalt Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse (KOKS) § 22 lõike 1 punktile 20, on volikogu
komisjoni moodustamine, tegevuse lõpetamine ning esimeeste ja aseesimeeste valimine volikogu 
liikmete hulgast ning komisjonide koosseisude kinnitamine on volikogu ainupädevuses.
1. novembril 2017. a moodustasime alatise eelarve- ja majanduskomisjoni, kus Evelyn Tõniste 
valiti aseesimeheks. Evelyn Tõniste esitas 1. märtsil 2018. a avalduse oma volikogu liikme 
volituste peatamiseks kuni 31. detsembrini 2018. a. Sellest tulenevalt tuleb meil valida uus 
eelarve- ja majanduskomisjoni esimees ja aseesimees.
KOKS-i § 47 lg 11  ütleb - Komisjoni esimees ja aseesimees või aseesimehed valitakse üheaegselt 
salajasel hääletusel. Volikogu liikmel on üks hääl. 
KOKS-i § 47 lg 12 ütleb - Komisjoni esimeheks saab kõige rohkem hääli kogunud kandidaat. 
Komisjoni aseesimeheks saab häältearvult teiseks jäänud kandidaat. 
Isikuvalimised on salajased.

Palun esitada kirjalikult kandidaate. 

Margus Klaar: Kuna Merike Prätz on komisjoni esimehena teinud head tööd, esitan eelarve- ja 
majanduskomisjoni esimehe kandidaadiks Merike Prätz`i.

Merike Prätz: Esitan eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimehe kandidaadiks Lehar Neve.



Mõlemad kandidaadid olid nõus kandideerima. 

Volikogu esimees tegi ettepaneku nimekiri sulgeda.
Ettepaneku poolt hääletas 15 volikogu liiget. 

VAHEAEG 16.10-16.15 
Häältelugemiskomison (koosseisus Üllar Salumets, K.-Oudekki Loone, Kaia Pruuli) asus 
hääletussedeleid ette valmistama.

Volikogu liikmed andsid sõna eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe kandidaatidele Merike 
Prätz`ile ja Lehar Nevele. 
Merike Prätz: Proovin jätkata komisjoni tööd samamoodi nagu siiani. Kõik teemad, mis eelarve- ja
majanduskomisjonile arutamiseks saadetakse, arutame koosolekul läbi ja vormistame ettepaneku. 
Komisjoni töösse on kaasatud kõik volikogu liikmed, kes soovivad osaleda (kutse saadetakse 
kõigile).  

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas hääletamise korda. 

Toimus hääletamine.

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli nr 
9 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus eelarve- ja majanduskomisjoni 
esimeheks valituks Merike Prätz ja aseesimeheks valituks Lehar Neve, kes said vallavolikogu 
poolthäälte enamuse. (Merike Prätz 10 häält ja Lehar Neve 4 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu eelarve- ja 
majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni 
esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 49.

7. Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz. 
Komisjoni liige Lehar Neve tuleb viia eelnõus liikmete seast aseesimehe kohale. Ülejäänud 
komisjoni liikmed jäävad samaks.
Evelyn Tõniste asemel on komisjoni koosseisus Helen Vettik ning Gunnar Sarapuu asemel (pole 
koosolekutel osalenud) on komisjoni koosseisus Tiit Tõnts. Komisjoni koosseisust on välja jäänud 
Markus Meier, kellel ei ole võimalik olnud õpingute tõttu komisjoni koosolekutest osa võtta 
Komisjoni liige, kes ei osale kolmel järjestikusel koosolekul, arvatakse komisjoni liikmete seast 
välja. 
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni 
koosseisu kinnitamine” otsusena nr 50.



8.  Antsla Vallavolikogu 01.11.2017. a otsuse nr 8 „Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni 
moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine” muutmine

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar.
Revisjonikomisjoni liikme valimine kuulub volikogu ainupädevusse. 
Evelyn Tõniste on esitanud 1. märtsil 2018. a avalduse oma volikogu liikme volituste peatamiseks 
kuni 31. detsembrini 2018. a. Sellest tulenevalt tuleb meil valida uus revisjonikomisjoni liige 
Evelyn Tõniste asemele. 

Palun esitage revisjonikomisjoni liikme kandidaate.

Riho Roon: Teen ettepaneku nimetada Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni liikme 
kandidaadiks Üllar Ahi. 
Üllar Ahi oli nõus kandideerima. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Volikogu esimees tegi ettepaneku nimekiri sulgeda.
Ettepaneku poolt hääletas 15 volikogu liiget. 

VAHEAEG 16.30-16.35 
Häältelugemiskomisjon asus hääletussedeleid ette valmistama.

Toimus hääletamine.

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli nr 
10 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus revisjonikomisjoni liikmeks valituks 
Üllar Ahi, kes sai vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Üllar Ahi 13 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 01.11.2017. a otsuse nr 8 
„Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine” 
muutmine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 01.11.2017. a otsuse nr 8 „Antsla 
Vallavolikogu revisjonikomisjoni moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine” muutmine” 
otsusena nr 51.

9. Loa andmine rahaliste kohustuste võtmiseks

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus on esitanud volikogule arutamiseks ja vastu võtmiseks otsuse eelnõu „Loa 
andmine rahaliste kohustuste võtmiseks”.
KOKS-i § 22 lõike 1 punkt 8 kohaselt kuulub laenude võtmine, võlakirjade emiteerimine, 
kapitalirendi- ja faktooringukohustuste võtmine, kohustuste võtmine kontsessioonikokkulepete 
alusel, kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seaduse § 34 lõikes 7 nimetatud 
rendikohustuste võtmine, muude tulevikus raha väljamaksmist nõudvate pikaajaliste kohustuste 
võtmine ning piirmäära kehtestamine rahavoogude juhtimiseks võetavale laenule volikogu 
ainupädevusse.



Seoses Urvaste valla ja AS SEB Pank vahel sõlmitud liisinglepingu lõppemisega 10.06.2018 ning 
vajadusega pikendada sõiduki kasutusõigust, on vajalik võtta rahalisi kohustusi üle eelarveaasta.
Eelnõuga lubatakse Antsla Vallavalitsusel sõlmida leping ja võtta rahalisi kohustusi 
eelarveaastateks 2018 - 2020 kuni 7500 eurot sõiduki SKODA Yeti Ambition 2,0 TDI CR 
kasutusrendi korras liisimiseks tähtajaga 24 kuud.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas 4. aprillil kasutusrendi 
pikendamist ja komisjoni liikmed pooldasid lepingu sõlmimist. 

Raivo Vallner: Mis aasta autoga on tegemist ja milline on läbisõit?
Kurmet Müürsepp: Tegemist on 2013. aasta autoga ja läbisõit on umbes 93 000 km. 
Raivo Vallner: Miks me nii vana auto rentimist jätkame?
Kurmet Müürsepp: Tegemist ei ole vana autoga. Eesmärk on auto liising ära maksta, et auto saaks 
Antsla Vallavalitsuse omaks. Aastane läbisõit on olnud umbes 20 000 kilomeetrit. Auto on heas 
korras. Auto on neljaratta veoga. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine rahaliste kohustuste võtmiseks”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine rahaliste kohustuste võtmiseks” otsusena nr 
52.

10.  Antsla valla noortevolikogu põhimäärus vastuvõtmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Määrus kehtestatakse noorsootöö seaduse § 9 lõike 3 alusel.
Ettekandja tutvustas määruse eelnõus sisu. 
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „ Antsla valla noortevolikogu põhimäärus 
vastuvõtmine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla noortevolikogu põhimäärus vastuvõtmine” 
määrusena nr 14.

11. Informatsioon
11.1 Transpordi korraldusest
K.-Oudekki Loone: Püüan tegutseda selle nimel, et tiheneks kohaliku transpordi teenuse 
pakkumine. Sooviksin saada infot, kuidas soovime transporti ümber korraldada. 
Täna delegeerisime vallavalitsusele  ühistranspordiseaduse § 13 lõike 1 punktides 2–14 ja lõikes 2 
sätestatud ülesanded. 
Seoses sellega teeksime vallavalitsusele ülesandeks läbi viia uuring, mislaadi ühistransporti meie 
valla inimene ootab, et meil oleksid mingid tulemused augustikuu lõpuks olemas - kus on 
transpordikorraldus rahuldav, kus meil oleks vaja püsivat lisaliini ja kuidas lahendada üksikute 
inimeste vajadused.   
Avo Kirsbaum: Uuringu läbiviimiseks peaksime moodustama ajutise komisjoni, kuhu kuuluksid 
vallavalitsuse esindajad, volikogu liikmeid ja spetsialiste väljaspoolt. Toetan uuringu läbiviimist. 



Kurmet Müürsepp: Uuring peaks käsitlema ka õpilastranspordi korraldamist. 
K.-Oudekki Loone: Uuring peaks käsitlema kõigi valla elanike liikumisvajadusi. 

Volikogu liikmed toetasid ajutise komisjoni moodustamist uuringu läbiviimiseks. 

K.-Oudekki Loone: Paar mõtet võiks volikogu liikmetele saata, millega loodav komisjon peaks 
tegelema hakkama, et saaksime järgmisel volikogu istungil juba sellest rääkida. Kui kellelgi on 
juba mõtteid, siis palun saatke minu meiliaadressile. 

11.2 Antsla Perearstikeskus
Raivo Vallner: Avatud on Antsla Perearstikeskuse rahastamise II voor. Kas Antsla on oma taotluse 
esitanud, kas ta on arvatud rahastuse saajate nimekirja?
Avo Kirsbaum: Antsla Vallavalitsus esitas taotluse I vooru. Rahastusotsus on olemas. Hetkel on 
detailplaneering kehtestatud.  Eskiisprojekt on ministeeriumile kooskõlastamiseks saadetud, 
kooskõlastus on saadud. Praegu oleme eelprojekti koostamise faasis.

11.3 Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolek toimub teisipäeval, 17. aprillil, 
algusega 15.00 Antsla Gümnaasiumis.

11.4 Teehoiukava raha
Kalle Nurk: Eelmisel volikogu istungil kinnitasime Antsla valla teehoiukava. 
Reservfondi suunati 70 000 eurot. Kuidas selle rahaga edasi toimetatakse?
Avo Kirsbaum: Antsla Vallavalitsusele on laekunud palju erinevaid ettepanekuid, milliste teede 
remondiks võiks seda raha kasutada. Ametnikud on praegu ette valmistamas otsuse eelnõud. 
Otsuse eelnõu tuleb volikogus arutusele arvatavasti mai kuu istungil. 

11.5 Järgmine volikogu istung toimub 22. mail 2018. a, algusega 15.00 Antsla Gümnaasiumis.

Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija
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